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321 In het actieplan lezen we dat het aantal 

inwoners met met een risico op depressie en 
angststoornis is afgenomen. Hoe heeft u dat 
gemeten?

Dit staat er niet zo in, maar hebben we als doel gesteld 
in het uitvoeringsprogramma. Op pagina 15 staat: “Door 
tijdig signaleren en ondersteunen met preventieve 
interventies is het aantal inwoners met een risico op 
depressie en angststoornis in 2025 afgenomen. In 2016 
had 39% van de volwassenen een matig/hoog risico op 
angst/depressie en 5% een hoog risico en van de jeugd 
had 8% te maken met matige en ernstige psychosociale 
problematiek.”
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330 FNP Kin der presies oanjûn wurde wat no krekt 
de nije plannen binne dy't boppe de al 
besteande aktiviteiten komme.?

Hieronder een overzicht van alle maatregelen en daarbij 
aangegeven of het om bestaande of nieuwe activiteiten 
gaat.  Nummer Maatregel Bestaand/nieuw 1 Verstevigen 
samenwerking en faciliteren van netwerkoverleggen: 
Bestaand + versterken 2 Aanstellen aanjager 
gezondheid (2 jaar): Nieuw 3 Inzetten op communicatie 
en bewustwording: Grotendeels nieuw 4 Training en 
deskundigheidsbevordering: Bestaand + uitbreiden 5 
Uitzetten van nadere onderzoeksvraagstukken bij 
kennisinstituten: Nieuw  6 Inzet van een 
buurtsportcoach in de rol van beweegmakelaar: Nieuw  
7 Stimuleren gezonde scholen, sportverenigingen en 
dorpshuizen: Bestaand + uitbreiden 8 Rookvrij 
Heerenveen  Rookvrije Generatie: Bestaand + 
uitbreiden 9 Kinder kookschool FIKKS borgen:  Bestaand 
+ borging  10 Stimuleren verbeteren van naleving 
alcoholgrens: Bestaand 11 Stimuleren van gezonde 
buurten m.b.v. ‘Gezonde wijkaanpak en ‘blue zone’: 
Nieuw 12 Een aantal schoolomgeving autoluw of autovrij 
maken:  Nieuw 13 Plan van aanpak steunpakket gericht 
op sociaal en mentaal welzijn: Nieuw 14 Pilot welzijn op 
recept : Nieuw 15 Beschikbaar stellen van een subsidie 
aan het Odensehuis: Bestaand + borging
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332 FNP Hoe kinne  minsken boppe de 18 jier dy't 

net oan aktiviteiten mei dwaan kinne omdat 
se hjir gjin sinten foar ha wol meidwaan litte  
en ek  lid wurde kinne fan in feriening op it 
mêd fan sport en of kultuer?

Ook voor volwassenen zijn er financiële 
ondersteuningsmogelijkheden voor het meedoen aan 
dergelijke activiteiten. Participatiefonds is er voor 
mensen die  graag mee willen doen in de samenleving 
en hiermee hun sociale contacten vergroten, maar niet 
de middelen hebben om eventuele kosten die hieraan 
zijn verbonden te betalen. Bijvoorbeeld om mee te doen 
aan sport, lid te worden van de bibliotheek, aan te 
sluiten bij een vereniging of deel te nemen aan een 
(culturele) activiteit. Inwoners kunnen zich aanmelden 
bij de meitinker of hun contactpersoon bij de gemeente.  
Ook vanuit het sportakkoord wordt de samenwerking 
tussen de meitinkers, de beweegmakelaar, de GGD 
Fryslân en de lokale sport gestimuleerd.
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319 GL In antwoord op het advies van de 
Participatieraad waarin deze aangeeft:" Wij 
zijn zeer positief over de integrale 
benadering van het thema gezondheid in dit 
plan en over de nadruk op preventie en 
positieve gezondheid. Ook over het 
betrekken van vele partners in de 
samenleving bij de uitvoering van dit 
programma zijn wij positief. Verder vinden 
wij dat de doelen scherper en concreter 
opgesteld kunnen worden, waarbij ook meer 
aandacht besteed wordt aan het monitoren 
van de verwachte resultaten. Wij denken 
dat het beter was geweest om voorgaande 
plannen eerst goed te evalueren, dan een 
nulmeting te doen om vervolgens heldere 
en scherpe doelen te stellen en de 
resultaten goed te monitoren." geeft u aan  
dat de maatregelen worden uitgevoerd 

Bij een nulmeting wordt de huidige situatie in beeld 
gebracht. Hiervoor maken we gebruik van de cijfers van 
de GGD. Voor een groot deel gebeurd dat dus al. Bij de 
meeste doelstellingen staat het meest recente cijfer 
genoemd waar we over beschikken (veelal uit 2016). In 
september ontvangen we de cijfers uit 2020. Dan 
kunnen we ook concretere doelstellingen voor 2025 
formuleren. Voor een aantal doelstellingen hebben we 
echter geen cijfers van de GGD. Over de exacte invulling 
van de maatregelen worden dit jaar per maatregel 
nadere afspraken gemaakt. Er wordt een plan van 
aanpak opgesteld, doelen geformuleerd of aanscherpt 
en nader uitgewerkt hoe het resultaat zichtbaar kan 
worden gemaakt. We zullen deze plannen bespreken 
met de participatieraad. De mate waarin en wanneer 
een plan van aanpak is uitgewerkt, verschilt per 
maatregel en is afhankelijk van interne en externe 
capaciteit en de mogelijkheden en kansen die zich 
voordoen. Zo zal bijvoorbeeld het plan van aanpak voor 

Commissie 
Gezamenlijk 29-04-
2021 4.1. 
Uitvoeringsplan 
gezondheid 2020-
2025



Vragenronde commissie 29 april 2021 

3

ID Fractie Vraag Antwoord Agendapunt
samen met de partners waaronder de 
Friesland zorgverzekeraar, genoemd in het 
actieplan. Over de exacte invulling van de 
maatregelen worden per maatregel nadere 
afspraken gemaakt. Er wordt een plan van 
aanpak opgesteld, doelen geformuleerd en 
gekeken hoe het resultaat zichtbaar kan 
worden gemaakt. De concretere plannen en 
voortgang kunnen desgewenst met uw raad 
worden gedeeld. Vragen : * Wanneer word 
het plan van aanpak opgesteld? * Hoe gaat 
u de doelen scherper en concreter opstellen 
en wanneer? * Bent u van een plan een 
nulmeting te doen ten einde het geheel wat 
SMART-er te krijgen? * Desgewenst 
voorleggen in de raad is wat ons betreft 
zeker voorleggen aan de raad

het ‘steunpakket gericht op sociaal en mentaal welzijn’ 
een maatregel zijn die op korte termijn uitwerking 
vraagt in verband met de achterliggende problematiek 
en de middelen vanuit het rijk die hiervoor beschikbaar 
worden gesteld.

320 GL Welke schoolomgevingen  gaat u autoluw of 
autovrij maken, en waarom niet alle 
schoolomgevingen?

Bij de (her)huisvestiging van scholen zoals bijvoorbeeld 
de Greiden gaan we in gesprek met schoolbesturen over 
mogelijkheden m.b.t. autoluwe zones. Er zijn veel 
verschillende interventies (flexibele haal & brengstrook 
voor auto’s, coachen gewenst gedrag, een loopbus, 
faciliteiten voor fietsers en voetgangers ect.) die 
bijdragen aan een minder chaotische en autovrije 
schoolomgeving. Dat wil niet zeggen dat ze per definitie 
voor iedere school werken. Voor een zo groot mogelijk 
kans op slagen van de oplossingen is het belangrijk om 
goed inzicht te hebben in het knelpunt van de 
school(omgeving) en draagvlak vanuit de 
schoolbesturen. Hierdoor kunnen er maatwerkoplossing 
worden ontwikkeld die inspelen op de situatie van de 
desbetreffende school.
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322 GL Pag 8 voorstel aan de Gemeenteraad:Het 

uitvoeren van de maatregelen draagt bij aan 
het terugdringen van 
gezondheidsverschillen. Er grote 
gezondheidsverschillen zijn in de 
samenleving. Van een aantal groepen is 
bekend dat hier de meeste 
gezondheidswinst is te behalen en/of 
gezondheidsverlies zoveel mogelijk kan 
worden voorkomen. We hebben daarom 
extra aandacht voor kinderen en voor 
inwoners met de grootste 
gezondheidsachterstand (zoals mensen met 
een lage sociaaleconomische status: SES). 
Op basis van de lage SES en de 
gezondheidsmonitor hebben we zeven 
accentwijken benoemd: Centrum, De 
Akkers, Midden, De Greiden, Oudeschoot, 
Jubbega en Akkrum. In de periode van 
2021-2025 worden preventieve interventies 
met voorrang ingezet in de accentwijken. 
Dat betekent niet dat het actieplan daartoe 
begrensd is. Maar wel dat in de wijken waar 
de gezondheidsachterstanden het grootst 
zijn (de accentwijken) met voorrang zal 
worden ingezet op een samenhangende en 
gebiedsgerichte inzet.  Prima dat er extra 
ingezet wordt op deze accentwijken, kunt u 
ons uiteggen wat de samenhangende en 
gebiedsgerichte inzet in gaat houden? In de 
andere wijken dan deze, wordt ook ten volle 
ingezet op preventie?

Hoewel een samenhangende en gebiedsgerichte aanpak 
maatwerk is zijn er wel bepaalde kenmerken te 
benoemen. Een aantal stappen hiervoor zijn beschreven 
in maatregel 11 van het actieplan. Een gebiedsgerichte 
werkwijze start met een breed gedragen gevoel van 
urgentie door inwoners en professionals in de wijk. 
Gebiedsgericht maatwerk betekent keuzes maken: niet 
elke wijk krijgt dezelfde inzet aan interventies. Een 
datagedreven afwegingskader helpt daarbij. Een 
gebiedsgerichte werkwijze gedijt bij een overzichtelijk 
en slagvaardig kernteam met veel eigen 
verantwoordelijkheid. Het verbeteren van de 
leefbaarheid en gezondheid van inwoners kost tijd. Voor 
een gebiedsgerichte inzet bestaat geen blauwdrukken. 
Belangrijk is dat we medewerkers die werkzaam zijn in 
de gebieden handelings- en experimenteerruimte geven 
om een succesvolle gebiedsgerichte werkwijze tot stand 
te laten brengen. Naast gebiedsgerichte interventies zijn 
er ook maatregelen die deel uitmaken van een 
gemeente breed aanbod. Bovendien blijven 
preventieteams in alle wijken en dorpen en actief en 
signaleren wat er nodig is.
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323 GL Pag 9 Uitvoeringsplan  3.1.1.5 Lokaal 

Sportakkoord In de gemeente Heerenveen 
omarmen we de ambities uit het Landelijke 
Sportakkoord. Het Lokaal Sportakkoord van 
april 2020 is de koppeling van het Landelijk 
Sportakkoord naar de gemeente 
Heerenveen. Het Lokaal Sportakkoord 
beschrijft verschillende ambities. 
Bijvoorbeeld dat meer kinderen op jonge 
leeftijd een weloverwogen keuze maken om 
te gaan sporten en bewegen, met als 
resultaat een leven lang plezier aan sporten 
en bewegen. En dat iedereen toegang heeft 
tot een veilige, beweegvriendelijke, 
duurzame en gezonde omgeving om te 
bewegen. Sport moet ook voor iedereen 
toegankelijk zijn, ongeacht 
sociaaleconomische status, afkomst of 
beperking. GroenLinks vraagt zich af of er 
op de scholen de mogelijkheid bestaat om 
een haf uur gedurende de schooltijd in te 
ruimen, waarin kinderen kunnen kiezen voor 
bijv. hardlopen, voetballen, softball etc. 
onder begeleiding van bijv de onderwijzer.

Hoe het onderwijs wordt ingedeeld is aan de school aan 
de hand van de wet- en regelgeving. Scholen zijn 
verplicht om wekelijks 2 lesuren te besteden aan 
bewegingsonderwijs. Dit dient gegeven te worden door 
een leerkracht met de desbetreffende lesbevoegdheid. 
Hier houden de scholen in onze gemeente zich aan. In 
de gemeente Heerenveen hebben we ook nog de luxe 
dat de meeste groepen (alle groepen is praktisch niet 
haalbaar) 1x per week les krijgen van een 
buurtsportcoach.  Nog een extra les of zelfs maar een 
extra half uur gaat ten koste van andere lessen en dat is 
nagenoeg niet aan de orde. Alleen in Oudeschoot wordt 
extra tijd ingeruimd om de kinderen extra te laten 
bewegen. Deze gevraagde optie van een half uur extra 
is dus aan de scholen zelf om hier invulling aan te 
geven.

Commissie 
Gezamenlijk 29-04-
2021 4.1. 
Uitvoeringsplan 
gezondheid 2020-
2025

324 GL Pg 11 Uitvoeringsprogramma Gezondheid 
“Het aandeel ouderen in de samenleving 
neemt toe. Ook bereiken mensen vaker een 
hoge leeftijd. Hierdoor hebben steeds meer 
mensen een chronische aandoening zoals 
artrose, nek- en rugklachten, diabetes en 
dementie. Bovendien hebben mensen vaker 
meerdere aandoeningen tegelijk. Dementie 
veroorzaakt in 2040 de meeste sterfte en de 

Tiny Oosterman en Theo Horsten (initiatiefnemers en 
inwoners) hebben een kleinschalig woonplan bedacht, 
soort gelijk aan de Knarrenhof. Samen met de 
gemeente vonden ze in Skoatterwâld de juiste locatie 
voor het plan. Het ovaal woongebouw met acht 
woningen en een gezamenlijk te gebruiken ruimte zal 
naar verwachting eind dit jaar worden opgeleverd.
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hoogste ziektelast. Niet alleen medische, 
maar ook sociale problemen nemen toe. Het 
aantal eenzame ouderen stijgt. Ouderen 
wonen vaker zelfstandig en ook vaker 
alleen. Door deze ontwikkelingen ontstaat er 
meer druk op zowel de formele als de 
informele zorg. Zorgvoorzieningen komen 
het meest onder druk te staan in de 
krimpregio’s.”  Heeft de gemeente 
nagedacht of zelfs wellicht al plannen om 
kleinschalige woonvormen zoals een 
knarrenhof te realiseren?

325 GL Pag 11 Uitvoeringsprogramma  Het aantal 
75-plussers zal de komende jaren sterk in 
omvang toenemen. In de gemeente 
Heerenveen bedraagt het huidige aantal 75-
plussers 8,8% van onze inwoners. In 2040 
zal dit percentage naar verwachting zijn 
gegroeid tot 17,9%, ofwel een toename van 
9,1%. In de gemeente Heerenveen is deze 
groei daarmee hoger dan gemiddeld in heel 
Nederland (7,2%). In absolute aantallen 
houdt dit in dat in de gemeente Heerenveen 
het aantal inwoners van 75 jaar en ouder 
groeit van circa 4.325 personen in 2013 
naar 7.830 personen in 2040.  Niet elke 
oudere inwoner is in staat thuis te blijven 
wonen,  ondanks alle hulp die er geboden 
kan geworden. Worden er verzorgingscentra 
en verpleeghuizen gebouwd?

De  komende  jaren verkennen we of  het realiseren van 
nieuwe uitbreidingswijk nodig is om iedereen een 
passende woning te bieden. Wat nieuwbouw betreft 
gaan we scherper kijken naar de realisatie van nieuwe 
projecten. Wat voegen ze toe aan het bestaande 
woningaanbod? En is er op de langere termijn ook vraag 
naar deze woningen? Zoals in de Omgevingsvisie bij 
hoofdstuk 4.1.4 geformuleerd  Er is passend 
woningaanbod ontwikkeld voor de grotere groep 
senioren die in 2040 in onze gemeente woont. Naast de 
analyse die we als gemeente maken op woonbehoeften 
maken zorgpartijen in de regio (ziekenhuis, thuiszorg, 
verpleeghuizen etc.) een analyse in het kader van het 
regiobreed. Daarbij wordt de beschikbaarheid van 
wonen en zorg ook in kaart gebracht en worden 
investeringen van die partijen afgestemd op 
toekomstige ontwikkelingen.
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326 GL uitvoeringsprogramma gezondheid  We 
zouden graag een nulmeting van al de 

Zie beantwoording van vraag 319. Commissie 
Gezamenlijk 29-04-
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genoemde doelstellingen en behaalde 
resultaten achteraf waarop we kunnen 
zeggen: het plan is geslaagd. Graag jaarlijks 
evaluatie en waar nodig bijsturing

2021 4.1. 
Uitvoeringsplan 
gezondheid 2020-
2025

327 GL Pag 16 uitvoeringsprogramma In 2025 is 
ten minste op één bedrijventerrein en 
kantoorrijke plek een groene en stille 
wandelroute gecreëerd GroenLinks vraagt 
zich af of dat niet wat karig is en waar dat 
gaat gebeuren.  Wonende in bv Jubbega of 
Akkrum (wat voorbeelden) is de afstand dan 
erg groot om daar van te genieten.

We nodigen inwoners en bedrijven uit om gezamenlijk 
te werken aan een mooiere, gezondere en veilige 
fysieke leefomgeving. Vanuit duurzaamheidsprogamma 
wordt samen met ondernemers en bedrijven gekeken 
hoe we bedrijventerreinen kunnen vergroenen. 
Hittestress ontstaat namelijk vooral in gebieden met 
veel bebouwing en bestrating. Samen met bedrijfsleven 
gaat waar mogelijk grijs (tegels/bestrating) eruit en 
komt er groen voor in de plaats. Daarnaast 
inventariseren en publiceren we beweegmogelijkheden, 
locaties en ongeorganiseerde sport/beweeggroepen in 
de gemeente Heerenveen.

Commissie 
Gezamenlijk 29-04-
2021 4.1. 
Uitvoeringsplan 
gezondheid 2020-
2025

328 GL Pag 2 uitvoeringsprogramma: er is sprake 
van een hoge sportparticipatie en toch 
scoren we relatief laag op de beweegnorm, 
hoe is dit te verklaren?

De hoge sportparticipatie is gebaseerd op de RSO-norm  
minimaal 12 keer per jaar sporten. De beweegnorm is 
gericht op het (dagelijks) beweeggedrag en is dus 
relatief laag. Daarom is naast actief sporten belangrijk 
om het wandelen en fietsen naar school, werk of andere 
voorzieningen te stimuleren.

Commissie 
Gezamenlijk 29-04-
2021 4.1. 
Uitvoeringsplan 
gezondheid 2020-
2025

329 GL Uitvoeringsprogramma pag 21  We 
evalueren tussentijds (2023!) de realisatie 
van onze doelstellingen, GroenLinks ziet 
graag vaker een evaluatie, bijv. halfjaarlijks

Het evalueren van het uitvoeringsprogramma is gericht 
op het mogelijk bijsturen van de aanpak. Hiervoor is het 
nodig dat er zichtbare of meetbare stappen zijn gezet. 
De tussentijdse evaluatie is daarom gekozen in een 
frequentie waarin we verwachten dat er nieuwe 
monitorgegevens zijn en er effecten waarneembaar zijn. 
Naast de evaluatie gebruiken we zoals u van ons 
gewenst bent de P&C cyclus om bij de jaarrekening te 
vermelden welke inspanningen zijn verricht.
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304 PvdA Blz. 2 - op basis van welke criteria zijn de 

speerpunten: gezond leefstijl, gezonde 
leefomgeving (fysiek en sociaal) en 
psychosociale gezondheid gekozen?

We hebben hiervoor gekeken naar de thema’s van de 
Friese Preventieaanpak (FPA) en speerpunten in 
landelijke gezondheidsnota’s.  Onderwerpen die wel bij 
de FPA naar voren komen maar niet in onze 
uitvoeringsprogramma gezondheid komen terug in 
andere uitvoeringsprogramma’s (denk aan het Wmo-
preventieplan of Armoede, Schulden en 
Laaggeletterdheid).

Commissie 
Gezamenlijk 29-04-
2021 4.1. 
Uitvoeringsplan 
gezondheid 2020-
2025

305 PvdA Blz. 3 en 18 - wat doet een 
beweegmakelaar?

Deze staat uitgewerkt in het bijbehorend actieplan 
(pagina 8). De beweegmakelaar is inzetbaar om 
inwoners samen te bewegen naar een positieve 
gezondheid. De beweegmakelaar ondersteunt en 
begeleid inwoners naar een passend beweegaanbod. 
Voorbeeld van activiteiten zijn: sporten bij een 
vereniging of sportaanbieder, stoppen met roken, 
gecombineerde leefstijlinterventie, rots en water 
weerbaarheidstraining, leren fietsen 18+, het behalen 
van je zwemdiploma 18+

Commissie 
Gezamenlijk 29-04-
2021 4.1. 
Uitvoeringsplan 
gezondheid 2020-
2025

306 PvdA Op blz. 12 - staan de cijfers uit 
gezondheidsmonitor 2016 weergegeven. Er 
staat aangegeven dat een dergelijke 
monitor om de 4 jaar plaatsvindt. Wanneer 
worden de cijfers van 2020 bekend 
gemaakt?

In april 2021 ontvangt de GGD een bestand terug van 
het RIVM waar ze mee aan de slag kunnen, voor de 
zomer is de eerste analyse op provinciaal niveau. De 
GGD mag, volgens landelijke afspraken pas in 
september met de gemeentelijke cijfers naar buiten.  Er 
is veel (media) aandacht voor de impact die corona 
heeft op het welzijn van jongeren, nu en op de langere 
termijn. Er is echter nog geen grootschalig landelijk 
onderzoek dat de daadwerkelijke impact meet. De GGD 
gaat dit doen door middel van de Corona 
Gezondheidsmonitor Jeugd 2021, uitgevoerd in het 
najaar van 2021. Deze Gezondheidsmonitor vindt 
normaliter elke vier jaar plaats, met nu dus een extra 
uitvraag vanwege corona.
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307 PvdA Blz. 10 - Het weergegeven radermodel heeft 

een peiljaar van 2016, is dat de meest 
actuele?

Het radarmodel is een uitwerking van de 
gezondheidsmonitor uit 2016. De cijfers van de eerst 
volgende gezondheidsmonitor worden in september 
2021 weergegeven.

Commissie 
Gezamenlijk 29-04-
2021 4.1. 
Uitvoeringsplan 
gezondheid 2020-
2025

308 PvdA Blz. 14 - onder 5.4 gaat het over er zijn 
allerlei projecten en initiatieven. Wat voor 
projecten en initiatieven zijn dit?

Er is veel aanbod dat een positief effect heeft op de 
gezondheid van onze inwoners. Denk aan voor de hand 
liggende activiteiten vanuit het JOGG project of het 
aanbod vanuit de Buurtsportcoaches. Maar ook wat 
organisaties in de wijken zelf organiseren.  Veel aanbod 
is besproken in de brainstormsessies en zijn terug te 
lezen in de verslagen van deze bijeenkomsten. Vanuit 
maatregel 3 willen we het aanbod inventariseren en 
overzichtelijk op één plek toegankelijk maken voor 
inwoners en professionals.

Commissie 
Gezamenlijk 29-04-
2021 4.1. 
Uitvoeringsplan 
gezondheid 2020-
2025

309 PvdA Blz. 14 hier wordt gesproken over circa 80 
mensen die deel hebben genomen aan 13 
verschillende brainstormsessies. De meeste 
respondenten waren professionals en er 
waren 11 inwoners betrokken. Geeft dit wel 
een representatief beeld?

Ja, dat denken wij wel. Professionals staan dagelijks in 
contact met vele inwoners uit de gemeente Heerenveen 
en hebben een goed beeld van wat er speelt in onze 
samenleving. De groep professionals bestond uit een 
brede vertegenwoordiging uit de zorg en welzijn, 
onderwijs, sport en participatieraad. Een deel van de 
professionals is ook inwoner in onze gemeente. 
Bovendien hebben we bij de totstandkoming van het 
uitvoeringsprogramma niet alleen gebruik gemaakt van 
de input vanuit deze brainstormsessies maar ook 
gekeken naar landelijke en provinciale trends en 
ontwikkelingen.
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310 PvdA Op blz. 16  wordt aangegeven dat er 
verschillende acties ondernomen gaan 
worden om inwoners met dementie langer 
thuis kunnen blijven wonen en mee kunnen 

Dit krijgt met name vorm door de samenwerking met 
het dementienetwerk. Vanuit dit netwerk is aangegeven 
dat vooral ingezet moet worden op communicatie en 
samenwerking (netwerkoverleg, informatievoorziening, 
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doen in de samenleving. Hoe krijgt dit vorm 
en met welke acties?

training en inzet casemanagers), mantelzorg 
(respijtzorg), zingeving en daginvulling (openstelling 
Odensehuis en meer maatwerk van dagbesteding) en 
langer zelfstandig thuiswonen (bijvoorbeeld inzet van 
domotica).

gezondheid 2020-
2025

311 PvdA Op blz. 17 staat het doel dat in 2025 een 
substantieel groter aandeel van de 
verplaatsingen tot 7,5 km uit lopen en 
fietsen bestaat. Wat wordt hiervoor ingezet 
om dit te behalen?

De gemeente Heerenveen heeft al een rol voor de fiets 
in haar beleid. Deels is dit verspreid over verschillende 
beleidsvelden en –documenten. Omdat deze al een plek 
hebben in het huidige beleid terug te lezen in het 
koersdocument Fietsplan van de gemeente Heerenveen, 
komen niet al deze maatregelen terug in het actieplan.    
Daarnaast kunnen verschillende maatregelen in het 
actieplan helpen om lopen en fietsen te stimuleren. 
Denk bijvoorbeeld aan parkeerbeleid (autoluwe zone, 
maatregel 12), het organiseren van een loopbus naar 
school (stimuleren gezonde buurten, maatregel 11) of 
aan andere vormen van gedragsbeïnvloeding.
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312 PvdA Blz. 18  - Voor hoeveel FTE zal de aanjager 
en beweegmakelaar minimaal moeten 
worden aangesteld om het gewenste 
resultaat te kunnen behalen? Er wordt nu 
ingezet op 20 uur per week voor de 
aanjager.

Het is vooraf lastig te bepalen hoeveel uur exact nodig 
is. In 20 uur per week voor de aanjager kan niet alles 
direct gerealiseerd en zullen er prioriteiten gesteld 
moeten worden in speerpunten en taken. Op dit 
moment zijn we mogelijkheden aan het verkennen voor 
aanvullende financiering, waardoor deze functie 
mogelijk op termijn uitgebreid kan worden. Voor de 
beweegmakelaar (inclusief uitvoering) is circa 50 uur 
per week beschikbaar. Wanneer blijkt dat de vraag stijgt 
kan het aantal uur – indien nodig - opgeschaald worden.
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313 PvdA Op blz. 21 staat aangegeven dat de 
gemeente preventieve activiteiten gaat 
betalen. Wat zijn hiervoor de criteria?

Op dit moment betaalt de gemeente natuurlijk ook al 
allerlei aanbod op het gebied van preventie. Denk aan 
de verschillende structurele subsidies die organisaties 
ontvangen of de aanvraag voor eenmalige subsidies. 
Ook preventieteams hebben een klein budget om naar 
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eigen inzicht en passend binnen het gebiedsplan 
uitgaven te doen. Hiervoor zijn kaders opgesteld. 
Gewenste doelen zijn hierin breed geformuleerd. Denk 
aan het stimuleren en ondersteunen van activiteiten op 
het gebied van het gezond, veilig en actief opgroeien 
van jeugd en jongeren, participatie van inwoners of het 
vergroten van de sociale samenhang en leefbaarheid. 
Binnen de maatregel ‘stimuleren van gezonde buurten’ 
zullen organisaties en inwoners samen een plan maken 
over hoe zij denken de gezondheidswinst bij inwoners in 
hun wijk te vergroten. De uitvoering van deze maatregel 
moet nog verder uitgewerkt worden in een plan van 
aanpak.

gezondheid 2020-
2025


